

Referat af møde i arbejdsgruppen fra Byplan, Trafik og Havnen

Tirsdag den 22. oktober, kl.19-21 i Beboerhuset

Deltagere: Jane Lyttkans, Asbjørn Kaasgaard, Erik Rasmussen, Lars Josephsen, Finn Breddam, Mette Rathsach (sekretariatet).

Afbud: Kristine Ammitzbøll-Bille, Henning Nielsen, Frode Neergaard, Preben Møller Whitt og Claus Bendixen

Dagsorden

0. Valg af mødeleder
1. Valg af referent
2. **Gennemgang af vedtagne budgetbeslutninger på TMF-området for Christianshavn**
 - a) Forbedring af Lille Langebros landing
 - b) Langebrogade som cykelgade
 - c) Foranalyse af Christianshavns Torv
 - d) Sejlads for mindre motorbåde og kajaker syd for Refshaleøen

Læs mere om budgetposterne for Christianshavns her:

[Cykelgade og ny indretning af torvet - Budget 2025 er landet | Christianshavns Lokaludvalg \(kk.dk\)](#)

3. Forslag fra Lars Josephsen: Samarbejde med Torvenetværket om Christianshavns Torv (Sendt rundt mandag den 21. okt.)
4. Nye medlemmer i arbejdsgruppen
5. Eventuelt
6. Næste møde

Referat

1. Valg af mødeleder: Asbjørn Kaasgaard
2. Valg af referent: Mette Rathsach (sekretariatet)
3. **Gennemgang af vedtagne budgetbeslutninger på TMF-området for Christianshavn:**
 - a) Forbedring af Lille Langebros landing
 - b) Langebrogade som cykelgade
 - c) Foranalyse af Christianshavns Torv
 - d) Sejlads for mindre motorbåde og kajaker syd for Refshaleøen

Beslutning:

Arbejdsgruppen vil gerne have yderligere oplysninger om de to budgetforslag – **Lille Langebros landing** og omdannelsen af **Langebrogade til cykelgade**. Den 19. november får arbejdsgruppen besøg af TMF/MBK og der ønskes en gennemgang. **Vedr. foranalysen af Christianshavns Torv** formoder arbejdsgruppen, at der bliver nedsat en følgegruppe- og den vil lokaludvalget og Torvenetværket deltage i. Arbejdsgruppen er også nysgerrig på yderligere information om budgetbeslutningen vedr. Sejladsforhold for mindre både syd for

Refshaleøen. Forud for BTH-mødet den 19. november går **sekretariatet i dialog med MKB** om a) og b) – og undersøger, hvilken forvaltning som står for d).

4. Forslag fra Lars Josephsen: Samarbejde med Torvenetværket om Christianshavns Torv

Beslutning: Der behov for at formalisere arbejdet og samarbejdet om Christianshavns Torv. Sekretariatet skriver en indstilling til det kommende lokaludvalgsmøde for at revitalisere Torvegruppen med henblik på at opdatere visionen for Christianshavns Torv i samarbejde med Torvenetværket. Lars Josephsen oplyste, at han ville sende et notat, som sekretariatet kunne tage bruge som baggrund for at skrive indstillingen. Notatet vedlægges BTH-referatet.

5. Nye medlemmer i arbejdsgruppen

Beslutning: I BTH-mødet den 19. november tager arbejdsgruppen en præsentationsrunde, så nye medlemmer af arbejdsgruppen bliver bud ordentlig velkomment.

6. Eventuelt:

a) *Arbejdsgruppen drøftede regeringens nye turismestrategi.*

På den baggrund vil sekretariatet skrive en indstilling til lokaludvalget, om der er interesse for at holde et offentligt temamøde om turisme, samt hvem der vil stå for det forberedende arbejde.

b) *Møde med TM-borgmester Line Barfod og lokaludvalgsforpersoner*

Asbjørn refererede fra mødet – men vil bl.a. opdatere og reducere antallet af strategier på TMF-området og så er der et nyt initiativ under opsejling, hvor man vil udarbejde bydelsplaner og handleplaner i TMF for bydelene. Lokaludvalgsudvalgspersoner gjorde opmærksom på initiativet bør kaldes noget andet for at undgå forvirring og sammenblanding med lokaludvalgenes bydelsplaner og handleplaner.

c) *HOFORs arbejde i Torvegade*

Lars Josephsen efterlyser, at der laves en trafiktællinger og observationer i Torvegade nu, hvor gaden er gravet op af HOHOR. Det kunne give et indblik i, hvordan trafikken fordeler sig og udfolder sig, når biltrafikken begrænses. Sekretariatet vil kontakte TMF og opfordre til dem til at foretage trafiktællinger.

7. Næste møde i arbejdsgruppe: 19/11, 10/12.